Een paar stukjes geleden schreef ik over hoe te handelen als een bal uitspringt.

Bij driebanden wordt dan de uitgesprongen bal op zijn eigen acquit geplaatst.

Of, als het eigen acquit versperd is door een andere bal, op het acquit van die

bal. Bij de andere spelsoorten worden, als een bal uitspringt, alle ballen in de

beginpositie geplaatst.

I ; ort er na werd mij gevraagd om nog

ens onder de aandacht te brengen
dat, als de ballen in de beginpositie
geplaatst worden, de volgende stoot ook
als stoot van-
uit de begin-
positie moet
worden uit-
gevoerd. Je
zou denken,
als de ballen
in de begin-
positie
geplaatst
moeten wor-

den, is het

vanzelfspre-
kend dat de
volgende stoot ook verplicht op die
manier uitgevoerd moet worden. In de
weken erna werd ik er nog een paar keer
over aangesproken, dus het lijkt er op dat
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niet iedereen het even duidelijk vindt. Dat
heeft, denk ik, ook wel wat te maken met
het benoemen van wat er gedaan moet
worden. In de praktijk heet het meestal dat
de ballen worden "opgezet’. Maar in het
reglement heet het dat de ballen 'in de
beginpositie worden geplaatst’ en moet de
stoot op de daarbij voorgeschreven manier
worden uitgevoerd.

Laten we er het Spel en Arbitrage Regle-
ment (SAR) er eens op naslaan. Art. 5204
lid 2: vanuit de beginpositie dient direct
vanaf de rode bal te worden gespeeld. Lid
3: als tjdens de pardj of voor de gelijkma-
kende beurt de ballen in de beginpositie
worden geplaatst, dient het bepaalde in lid
2 te worden toegepast.

Dat is duidelijk, dus. Bij spelen vanuit de
beginpositie altijd rechtstreeks vanaf de
rode bal. Maar er is nog iets. Dat staat er

niet bij, maar wel in de toelichting. Als na
een uitgesprongen bal alle ballen in de
beginpositic worden geplaatst, dan wordt
dat gedaan voor de nu aan de beurt
komende speler. Maar als die speler al voor
hij heeft afgestoten een fout maake, bij-
voorbeeld touché en moet gaan zitten, wat
dan? Dat is een vraag die mij vaak gesteld
is. Dan gaat de beurt naar de tegenstander.
Is het voor hem dan ook cen stoot vanuit
de beginpositie? Nee, dat is het niet. Als
dat wel het geval zou zijn, dan zouden de
ballen van plaats moeten veranderen. Want
in de beginpositie ligt de speelbal altijd op
het rechter- of linker acquit en de andere
bal op het benedenacquit.

Nu is er eerst een fout gemaakt waardoor
de ballen in beginpositic moeten worden
geplaatst voor de aan de beurt komende
speler. Vervolgens maakt die weer een fout,
maar nu een die niet als gevolg heeft spe-
len vanuit beginpositie. De ballen blijven
liggen waar ze liggen. Dus wat cerst de
andere bal was die op het benedenacquit
ligt en daar gewoon blijft liggen, wordt
voor de speler die nu aan zet is, zijn speel-
bal. Het is nu geen beginpositie meer,
maar een ‘gewone’ positie, En de speler
mag zelf kiezen welke bal hij als eerste wil
aanspelen.
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